
Rada Gminy w Miedzianej Górze 
Radni-Sesja 

Protokół nr LXI/2023 
z sesji w dn. 29 czerwca 2023 r.  

Obrady rozpoczęto 29 czerwca 2023 o godz. 09:00, a zakończono o godz. 18:28 tego samego 
dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 14 członków. 
Obecni: 
1. Marcin Karczewski 
2. Sławomir Kozieł 
3. Rafał Micigolski 
4. Zdzisław Moćko 
5. Bożena Modrzejewska 
6. Marek Podsiadło 
7. Jan Reczyński 
8. Dariusz Siwek 
9. Bogusław Sobczyk 
10. Wiesław Tokar 
11. Jarosław Wałek 
12. Rafał Wiórek 
13. Łukasz Woźniak 
14. Bożena Wychowaniec 
15. Anna Zapała-Śledź 
 
Link do posiedzenia: https://www.youtube.com/watch?v=oWdnCCUAdwU 

1. Otwarcie sesji. 
Przewodniczący Rady Gminy Rafał Micigolski – przywitał wszystkich obecnych i otworzył LXI  
Sesje Rady Gminy. 

2. Stwierdzenie kworum. 
Przewodniczący Rady Gminy Rafał Micigolski stwierdził, że na sesji obecnych jest 13 radnych 

i Rada Gminy jest władna do podejmowania prawomocnych uchwał.  
Raport obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. Lista obecności sołtysów 
i osób biorących w sesji stanowią załącznik nr 2 i nr 3 do protokołu.  
 
3. Wybór sekretarza obrad. – Radna Bożena Wychowaniec – wyraża zgodę.  
Na sale obrad dołącza radny Marcin Karczewski. Na sesji obecnych jest 14 radnych.  
 
4. Przyjęcie porządku obrad. 
Porządek sesji  

1. Otwarcie sesji. 
2. Stwierdzenie kworum. 
3. Wybór sekretarza obrad  
4. Przyjęcie porządku obrad. 
5. Przyjęcie protokołu z sesji nr LIX/2023 z dnia 12 kwietnia 2023 r.  
6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Miedziana Góra na 2023 rok. 



7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Miedziana 
Góra na lata 2023-2036.  

8. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Kieleckiego.  
9. Podjęcie uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania oraz odwoływania członków Zespołu 

Interdyscyplinarnego w Gminie Miedziana Góra. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania nagród i wyróżnień dla osób fizycznych za osiągnięte 

wyniki sportowe w roku 2022.  
11. Podjęcie uchwały w sprawie określenia bezpłatnego wymiaru nauczania, wychowania i opieki 

oraz wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego w przedszkolach, oddziałach 
przedszkolnych w szkołach podstawowych oraz publicznych innych formach wychowania 
przedszkolnego, prowadzonych przez Gminę Miedziana Góra, w czasie przekraczającym ten 
wymiar.  

12. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany Nr 2 miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego sołectwa Tumlin na terenie gminy Miedziana Góra.  

13. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany Nr 6 miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego sołectwa Ciosowa na terenie gminy Miedziana Góra.  

14. Podjęcie uchwały w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy 
Miedziana Góra.  

15. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za rok 2022 
Samorządowego Ośrodka Zdrowia w Miedzianej Górze.  

16. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie nadania Statutu Samorządowemu Ośrodkowi 
Zdrowia w Miedzianej Górze.  

17. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Kielcach 
skargi Prokuratora Rejonowego Kielce - Zachód na Uchwałę Rady Gminy Miedziana Góra 
Nr XLV/312/22 z dnia 17 maja 2022 r. w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty 
za gospodarowanie odpadami komunalnymi, ustalenia stawki tej opłaty oraz zwolnienie w części z 
opłaty nieruchomości kompostujących bioodpady stanowiące odpady komunalne 
w kompostowaniu przydomowym 

18. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia ponownej skargi na działalność Wójta Gminy 
Miedziana Góra.  

19. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji w sprawie zmiany treści załączników 
do Uchwały Nr XXXIV/294/10. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Miedziana 
Góra.  

21. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na ławnikowi do 
sądów powszechnych.  

22. Podjęcie uchwały w sprawie zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego Policji informacji 
o kandydatach na ławników.  

23. Raport o stanie gminy za 2022 rok:  
a) prezentacja „Raportu o stanie gminy Miedziana Góra za 2022 rok”,  
b) debata nad raportem,  
c) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania Wójtowi Gminy Miedziana 

Góra.  
24. Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Miedziana Góra za 2022 rok: 

a) zapoznanie z uchwałą II Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 
w Kielcach w sprawie opinii o sprawozdaniach z wykonania budżetu Gminy Miedziana 
Góra za 2022 rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego;  

b) zapoznanie z opinią Komisji Rewizyjnej do sprawozdania finansowego oraz 
sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2022 rok;  

c) podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego 
wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Miedziana Góra za 2022 rok;  

d) wniosek Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy Miedziana Góra 
za 2022 rok;  



e) zapoznanie z uchwałą II Składu Orzekającego RIO w Kielcach dotyczącą opinii 
o wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium;  

f) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Miedziana Góra absolutorium 
z tytułu wykonania budżetu Gminy Miedziana Góra za 2022 rok.  

25. Sprawy różne. 
26. Przyjęcie od radnych interpelacji na piśmie. 
27. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności za okres między sesjami. 
28. Zapytania i wolne wnioski. 
29. Zakończenie sesji. 
 

 Radny Jarosław Wałek składa wniosek formalny, w związku z uporządkowaniem, aby 
wszystkie opinie były przed wnioskiem Komisji Rewizyjnej w punkcie 24 – zamiana 
podpunktów e) jako punkt d) i punkt d) jako punkt e) w punkcie 24.  

Głos w sprawie zabiera Sekretarz Wioletta Balicka, która wyjaśnia, że patrząc po chronologii 
najpierw był wniosek komisji rewizyjnej, a następnie do niego opinia RIO, w ustawie 
o samorządzie gminnym jest napisane, że przed podjęciem uchwały o absolutorium rada 
gminy zapoznaje się z wnioskiem i opinią. Najpierw jest wniosek komisji, a następnie opinia 
RIO.  

Radny Jarosław Wałek – dodaje, że ustawa nie mówi o kolejności, ustawa mówi o nazwie 
kolejnych rzeczy – dla niego logiczne jest, że jest najpierw opinia, a potem wniosek. Komisja 
musi się z nią zapoznać.  

Głos zabiera Wójt Gminy Damian Sławski i podkreśla, iż zgadza się ze stanowiskiem 
wyrażonym przez Panią Sekretarz. Pamiętajmy jaki był ciąg zdarzeń. Najpierw został 
przygotowany wniosek komisji rewizyjnej, który został zaopiniowany przez Regionalną Izbę 
Obrachunkową w Kielcach. Przygotowany przez Przewodniczącego Rady Gminy porządek 
obrad jest zgodny z przepisami, jak również zachowuje ciąg logiczny tzn. utrzymana 
chronologia zdarzeń.  

Głosowano wniosek w sprawie: 
zamianę podpunktów e) i d) w punkcie 24. .  
Wyniki głosowania 
ZA: 10, PRZECIW: 4, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (10) Marcin Karczewski, Sławomir Kozieł, Rafał Micigolski, Zdzisław Moćko, Bożena 
Modrzejewska, Marek Podsiadło, Dariusz Siwek, Jarosław Wałek, Bożena Wychowaniec, 
Anna Zapała-Śledź 
PRZECIW (4) Bogusław Sobczyk, Wiesław Tokar, Rafał Wiórek, Łukasz Woźniak 
NIEOBECNI (1) Jan Reczyński 
 
Przewodniczący Rafał Micigolski – stwierdza, że wniosek został uwzględniony. 
 
Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie porządku obrad po zmianie. 
Wyniki głosowania 
ZA: 10, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (10) Marcin Karczewski, Sławomir Kozieł, Rafał Micigolski, Zdzisław Moćko, Bożena 



Modrzejewska, Marek Podsiadło, Dariusz Siwek, Jarosław Wałek, Bożena Wychowaniec, 
Anna Zapała-Śledź 
PRZECIW (1) Łukasz Woźniak 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) Bogusław Sobczyk, Wiesław Tokar, Rafał Wiórek 
NIEOBECNI (1) Jan Reczyński 
Przewodniczący Rafał Micigolski – stwierdza, że porządek obrad został przyjęty  

 
5. Przyjęcie protokołu z sesji nr LIX/2023 z dnia 12 kwietnia 2023 r. 
Brak uwag.  
 
Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie protokołu z sesji nr LIX/2023 z dnia 12 kwietnia 2023 r..  
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (14) Marcin Karczewski, Sławomir Kozieł, Rafał Micigolski, Zdzisław Moćko, Bożena 
Modrzejewska, Marek Podsiadło, Dariusz Siwek, Bogusław Sobczyk, Wiesław Tokar, 
Jarosław Wałek, Rafał Wiórek, Łukasz Woźniak, Bożena Wychowaniec, Anna Zapała-Śledź 
NIEOBECNI (1) Jan Reczyński 
Przewodniczący Rafał Micigolski – stwierdza, że protokół został przyjęty 
 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Miedziana Góra na 2023 rok. 
 
Przewodniczący Rafał Micigolski – mówi, że uchwała została omówiona na komisjach, czy 
są jakieś pytania? 
Brak pytań.  
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Marek Podsiadło odczytuje projekt uchwały.  

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Miedziana Góra na 2023 rok..  
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (14) Marcin Karczewski, Sławomir Kozieł, Rafał Micigolski, Zdzisław Moćko, Bożena 
Modrzejewska, Marek Podsiadło, Dariusz Siwek, Bogusław Sobczyk, Wiesław Tokar, 
Jarosław Wałek, Rafał Wiórek, Łukasz Woźniak, Bożena Wychowaniec, Anna Zapała-Śledź 
NIEOBECNI (1) Jan Reczyński 
Przewodniczący Rafał Micigolski – stwierdza, że uchwała została przyjęta. 

Uchwała nr LXI/414/2023 wraz z załącznikami stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 
Miedziana Góra na lata 2023-2036. 
Przewodniczący Rafał Micigolski – mówi, że uchwała została omówiona na komisjach, czy 
są jakieś pytania? 
Brak pytań.  
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Bogusław Sobczyk odczytuje projekt uchwały.  



Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Miedziana 
Góra na lata 2023-2036. 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (14)Marcin Karczewski, Sławomir Kozieł, Rafał Micigolski, Zdzisław Moćko, Bożena 
Modrzejewska, Marek Podsiadło, Dariusz Siwek, Bogusław Sobczyk, Wiesław Tokar, 
Jarosław Wałek, Rafał Wiórek, Łukasz Woźniak, Bożena Wychowaniec, Anna Zapała-Śledź 
NIEOBECNI (1) Jan Reczyński 
Przewodniczący Rafał Micigolski – stwierdza, że uchwała została przyjęta. 

Uchwała nr LXI/415/2023 wraz z załącznikami stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
 
 
Przewodniczący Rafał Micigolski w związku, że są z nami mieszkańcy oddaje głos obecnym.  

 Głos zabiera mieszkanka msc. Kostomłoty Pierwsze w sprawie toczącej się sprawy dot. 
zakłócenia stosunków wodnych i podwyższenia terenu o 3 m przez sąsiada.  

Dyskusja w sprawie, w której głos zabrał Wójt Gminy Damian Sławski, Kier. Ref. IGPOS 
Tomasz Zboch, Radna Anna Zapała-Śledź, Radny Marek Podsiadło, Radny Jarosław Wałek, 
Radny Dariusz Siwek, Przewodniczący Rady Gminy Rafał Micigolski.   
 
 
8. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Kieleckiego. 
 
Przewodniczący Rafał Micigolski – mówi, że uchwała została omówiona na komisjach, czy 
są jakieś pytania? 
Brak pytań.  
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Marek Podsiadło odczytuje projekt uchwały.  
 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Kieleckiego..  
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (13) Marcin Karczewski, Sławomir Kozieł, Rafał Micigolski, Zdzisław Moćko, Bożena 
Modrzejewska, Marek Podsiadło, Dariusz Siwek, Bogusław Sobczyk, Jarosław Wałek, Rafał 
Wiórek, Łukasz Woźniak, Bożena Wychowaniec, Anna Zapała-Śledź 
BRAK GŁOSU (1) Wiesław Tokar 
NIEOBECNI (1) Jan Reczyński 
Przewodniczący Rafał Micigolski – stwierdza, że uchwała została przyjęta. 

Uchwała nr LXI/416/2023 stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  

 

 



9. Podjęcie uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania oraz odwoływania 
członków Zespołu Interdyscyplinarnego w Gminie Miedziana Góra. 
 
Przewodniczący Rafał Micigolski – mówi, że uchwała została omówiona na komisjach, czy 
są jakieś pytania? 
Brak pytań.  
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Bogusław Sobczyk odczytuje projekt uchwały.  
 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania oraz odwoływania członków 
Zespołu Interdyscyplinarnego w Gminie Miedziana Góra..  
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (14) Marcin Karczewski, Sławomir Kozieł, Rafał Micigolski, Zdzisław Moćko, Bożena 
Modrzejewska, Marek Podsiadło, Dariusz Siwek, Bogusław Sobczyk, Wiesław Tokar, 
Jarosław Wałek, Rafał Wiórek, Łukasz Woźniak, Bożena Wychowaniec, Anna Zapała-Śledź 
NIEOBECNI (1) Jan Reczyński 
Przewodniczący Rafał Micigolski – stwierdza, że uchwała została przyjęta. 

Uchwała nr LXI/417/2023 stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
 

Głos zabiera Wójt Gminy Damian Sławski – składa gratulacje sołtysowi Wiesławowi Tokar, 
który w tym roku uzyskał kilka wyróżnień m.in. wyróżnienie w 21 edycji Konkursu „Sołtys 
Roku” organizowanego przez Krajowe Stowarzyszenie Sołtysów oraz redakcję „Gazety 
Sołeckiej”. Wiesław Tokar w tym konkursie znalazł się w gronie 10 laureatów w całego 
kraju, zaś wyróżnienie odebrał w budynku Senatu RP. Również na XXVIII Zjeździe Sołtysów 
Województwa Świętokrzyskiego w Wąchocku sołtys Wiesław Tokar otrzymał wyróżnienie 
w kategorii najlepszy sołtys w powiecie kieleckim oraz kolejne wyróżnienie w kategorii 
spośród wszystkich sołtysów w województwie. Wydarzenie odbyło się pod patronatem m.in. 
Marszałka Województwa Świętokrzyskiego Andrzeje Bętkowskiego oraz Wojewody 
Świętokrzyskiego Zbigniewa Koniusza. Wójt Gminy podziękował sołtysowi za 
dotychczasową współpracę wyrażając słowa uznania w zaangażowanie w sprawy sołectwa 
Miedziana Góra. 

 
10. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania nagród i wyróżnień dla osób fizycznych za 
osiągnięte wyniki sportowe w roku 2022. 
 

Przewodniczący Rafał Micigolski – mówi, że uchwała została omówiona na komisjach, czy 
są jakieś pytania? 
Brak pytań.  
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Marek Podsiadło odczytuje projekt uchwały.  
 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie przyznania nagród i wyróżnień dla osób fizycznych za osiągnięte 
wyniki sportowe w roku 2022..  
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 



Wyniki imienne: 
ZA (14) Marcin Karczewski, Sławomir Kozieł, Rafał Micigolski, Zdzisław Moćko, Bożena 
Modrzejewska, Marek Podsiadło, Dariusz Siwek, Bogusław Sobczyk, Wiesław Tokar, 
Jarosław Wałek, Rafał Wiórek, Łukasz Woźniak, Bożena Wychowaniec, Anna Zapała-Śledź 
NIEOBECNI (1) Jan Reczyński 
Przewodniczący Rafał Micigolski – stwierdza, że uchwała została przyjęta. 

Uchwała nr LXI/418/2023 stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
 
Przewodniczący Rafał Micigolski w związku, że na sale obrad dołączyła mieszkanka msc. 
Tumlin Podgród oddaje jej głos.  

Mieszkanka porusza sprawę zakłócenia stosunków wodnych w msc. Tumlin Podgród 
ul. Liryczna. Przekazuje pisma wraz ze zdjęciami na ręce Przewodniczącego Rady Gminy. 
(dekretacja do komisji inwestycji).  

Szersze omówienie sprawy, w której głos zabrali: Wójt Gminy Damian Sławski, Radny 
Marcin Karczewski, Radna Anna Zapała-Śledź, Radny Dariusz Siwek, Radny Jarosław 
Wałek, Kier. Ref. IGPOS Tomasz Zboch,  

 
11. Podjęcie uchwały w sprawie określenia bezpłatnego wymiaru nauczania, 
wychowania i opieki oraz wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego 
w przedszkolach, oddziałach przedszkolnych w szkołach podstawowych oraz 
publicznych innych formach wychowania przedszkolnego, prowadzonych przez Gminę 
Miedziana Góra, w czasie przekraczającym ten wymiar. 
 
Przewodniczący Rafał Micigolski – mówi, że uchwała została omówiona na komisjach, czy 
są jakieś pytania? 
Brak pytań.  
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Bogusław Sobczyk odczytuje projekt uchwały.  
 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie określenia bezpłatnego wymiaru nauczania, wychowania i opieki 
oraz wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego w przedszkolach, 
oddziałach przedszkolnych w szkołach podstawowych oraz publicznych innych formach 
wychowania przedszkolnego, prowadzonych przez Gminę Miedziana Góra, w czasie 
przekraczającym ten wymiar..  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (14) Marcin Karczewski, Sławomir Kozieł, Rafał Micigolski, Zdzisław Moćko, Bożena 
Modrzejewska, Marek Podsiadło, Dariusz Siwek, Bogusław Sobczyk, Wiesław Tokar, 
Jarosław Wałek, Rafał Wiórek, Łukasz Woźniak, Bożena Wychowaniec, Anna Zapała-Śledź 
NIEOBECNI (1) Jan Reczyński 
Przewodniczący Rafał Micigolski – stwierdza, że uchwała została przyjęta. 

Uchwała nr LXI/419/2023 stanowi załącznik nr 9 do protokołu.  
 
 



12. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany Nr 2 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego sołectwa Tumlin na terenie gminy 
Miedziana Góra. 
 
Przewodniczący Rafał Micigolski – mówi, że uchwała została omówiona na komisjach, czy 
są jakieś pytania? 
Brak pytań.  
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Marek Podsiadło odczytuje projekt uchwały.  
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany Nr 2 miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego sołectwa Tumlin na terenie gminy Miedziana Góra..  
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (13) Marcin Karczewski, Sławomir Kozieł, Rafał Micigolski, Zdzisław Moćko, Bożena 
Modrzejewska, Marek Podsiadło, Dariusz Siwek, Wiesław Tokar, Jarosław Wałek, Rafał 
Wiórek, Łukasz Woźniak, Bożena Wychowaniec, Anna Zapała-Śledź 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Bogusław Sobczyk 
NIEOBECNI (1) Jan Reczyński 
 

Przewodniczący Rafał Micigolski – stwierdza, że uchwała została przyjęta. 

Uchwała nr LXI/420/2023 wraz z załącznikiem stanowi załącznik nr 10 do protokołu.  
 
 

13. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany Nr 6 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego sołectwa Ciosowa na terenie 
gminy Miedziana Góra. 
 
Przewodniczący Rafał Micigolski – mówi, że uchwała została omówiona na komisjach, czy 
są jakieś pytania? 
Radny Jarosław Wałek – porusza kwestię opracowania studium i jego wejścia w życie. 
Zmiany jednostkowe musza być zgodne ze studium.  
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Bogusław Sobczyk odczytuje projekt uchwały.  
 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany Nr 6 miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego sołectwa Ciosowa na terenie gminy Miedziana Góra..  
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (14) Marcin Karczewski, Sławomir Kozieł, Rafał Micigolski, Zdzisław Moćko, Bożena 
Modrzejewska, Marek Podsiadło, Dariusz Siwek, Bogusław Sobczyk, Wiesław Tokar, 
Jarosław Wałek, Rafał Wiórek, Łukasz Woźniak, Bożena Wychowaniec, Anna Zapała-Śledź 
NIEOBECNI (1) Jan Reczyński 
Przewodniczący Rafał Micigolski – stwierdza, że uchwała została przyjęta. 

Uchwała nr LXI/421/2023 wraz z załącznikiem stanowi załącznik nr 11 do protokołu.  
 



14. Podjęcie uchwały w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 
gminy Miedziana Góra. 
 
Przewodniczący Rafał Micigolski – mówi, że uchwała została omówiona na komisjach, czy 
są jakieś pytania? 
Brak pytań.  
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Marek Podsiadło odczytuje projekt uchwały.  
 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy 
Miedziana Góra..  
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (14) Marcin Karczewski, Sławomir Kozieł, Rafał Micigolski, Zdzisław Moćko, Bożena 
Modrzejewska, Marek Podsiadło, Dariusz Siwek, Bogusław Sobczyk, Wiesław Tokar, 
Jarosław Wałek, Rafał Wiórek, Łukasz Woźniak, Bożena Wychowaniec, Anna Zapała-Śledź 
NIEOBECNI (1) Jan Reczyński 
 

Przewodniczący Rafał Micigolski – stwierdza, że uchwała została przyjęta. 

Uchwała nr LXI/422/2023 stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 
 
 
15. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za rok 2022 
Samorządowego Ośrodka Zdrowia w Miedzianej Górze. 
 
Przewodniczący Rafał Micigolski – mówi, że uchwała została omówiona na komisjach, czy 
są jakieś pytania? 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Bogusław Sobczyk odczytuje projekt uchwały.  
 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za rok 2022 
Samorządowego Ośrodka Zdrowia w Miedzianej Górze..  
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (13) Marcin Karczewski, Sławomir Kozieł, Rafał Micigolski, Zdzisław Moćko, Bożena 
Modrzejewska, Marek Podsiadło, Dariusz Siwek, Bogusław Sobczyk, Wiesław Tokar, 
Jarosław Wałek, Rafał Wiórek, Bożena Wychowaniec, Anna Zapała-Śledź 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Łukasz Woźniak 
NIEOBECNI (1) Jan Reczyński 
 

Przewodniczący Rafał Micigolski – stwierdza, że uchwała została przyjęta 
 
Uchwała nr LXI/422/2023 stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 
 
 



16. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie nadania Statutu Samorządowemu 
Ośrodkowi Zdrowia w Miedzianej Górze. 
Przewodniczący Rafał Micigolski – mówi, że uchwała została omówiona na komisjach, czy 
są jakieś pytania? 
Brak pytań.  
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Marek Podsiadło odczytuje projekt uchwały.  
 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie nadania Statutu Samorządowemu 
Ośrodkowi Zdrowia w Miedzianej Górze..  
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (14) Marcin Karczewski, Sławomir Kozieł, Rafał Micigolski, Zdzisław Moćko, Bożena 
Modrzejewska, Marek Podsiadło, Dariusz Siwek, Bogusław Sobczyk, Wiesław Tokar, 
Jarosław Wałek, Rafał Wiórek, Łukasz Woźniak, Bożena Wychowaniec, Anna Zapała-Śledź 
NIEOBECNI (1) Jan Reczyński 
Przewodniczący Rafał Micigolski – stwierdza, że uchwała została przyjęta 

Uchwała nr LXI/424/2023 wraz z załącznikiem stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 
 

17. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu 
Administracyjnego w Kielcach skargi Prokuratora Rejonowego Kielce - Zachód na 
Uchwałę Rady Gminy Miedziana Góra Nr XLV/312/22 z dnia 17 maja 2022 r. w sprawie 
wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, ustalenia 
stawki tej opłaty oraz zwolnienie w części z opłaty nieruchomości kompostujących 
bioodpady stanowiące odpady komunalne w kompostowaniu przydomowym 
 
Przewodniczący Rafał Micigolski – mówi, że uchwała została omówiona na komisjach, czy 
są jakieś pytania? 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Bogusław Sobczyk odczytuje projekt uchwały.  
 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w 
Kielcach skargi Prokuratora Rejonowego Kielce - Zachód na Uchwałę Rady Gminy 
Miedziana Góra Nr XLV/312/22 z dnia 17 maja 2022 r. w sprawie wyboru metody ustalenia 
opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, ustalenia stawki tej opłaty oraz 
zwolnienie w części z opłaty nieruchomości kompostujących bioodpady stanowiące odpady 
komunalne w kompostowaniu przydomowym.  
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (14) Marcin Karczewski, Sławomir Kozieł, Rafał Micigolski, Zdzisław Moćko, Bożena 
Modrzejewska, Marek Podsiadło, Dariusz Siwek, Bogusław Sobczyk, Wiesław Tokar, 
Jarosław Wałek, Rafał Wiórek, Łukasz Woźniak, Bożena Wychowaniec, Anna Zapała-Śledź 
NIEOBECNI (1) Jan Reczyński 
Przewodniczący Rafał Micigolski – stwierdza, że uchwała została przyjęta 

Uchwała nr LXI/425/2023  stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 



18. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia ponownej skargi na działalność Wójta 
Gminy Miedziana Góra. 
 
Przewodniczący Rafał Micigolski – mówi, że uchwała została omówiona na komisjach, czy 
są jakieś pytania? 
Brak pytań.  
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Marek Podsiadło odczytuje projekt uchwały.  
 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia ponownej skargi na działalność Wójta Gminy 
Miedziana Góra..  
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (13) Marcin Karczewski, Sławomir Kozieł, Rafał Micigolski, Bożena Modrzejewska, 
Marek Podsiadło, Dariusz Siwek, Bogusław Sobczyk, Wiesław Tokar, Jarosław Wałek, Rafał 
Wiórek, Łukasz Woźniak, Bożena Wychowaniec, Anna Zapała-Śledź 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Zdzisław Moćko 
NIEOBECNI (1) Jan Reczyński 
 

Przewodniczący Rafał Micigolski – stwierdza, że uchwała została przyjęta 

Uchwała nr LXI/426/2023 stanowi załącznik nr 16 do protokołu.  
 
 
 
19. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji w sprawie zmiany treści 
załączników do Uchwały Nr XXXIV/294/10. 
 
Przewodniczący Rafał Micigolski – mówi, że uchwała została omówiona na komisjach, czy 
są jakieś pytania? 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Bogusław Sobczyk odczytuje projekt uchwały.  
 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji w sprawie zmiany treści załączników do 
Uchwały Nr XXXIV/294/10. 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (13) Marcin Karczewski, Sławomir Kozieł, Rafał Micigolski, Bożena Modrzejewska, 
Marek Podsiadło, Dariusz Siwek, Bogusław Sobczyk, Wiesław Tokar, Jarosław Wałek, Rafał 
Wiórek, Łukasz Woźniak, Bożena Wychowaniec, Anna Zapała-Śledź 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Zdzisław Moćko 
NIEOBECNI (1) Jan Reczyński 
 

Przewodniczący Rafał Micigolski – stwierdza, że uchwała została przyjęta 

Uchwała nr LXI/427/2023 stanowi załącznik nr 17 do protokołu.  
 



20. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy 
Miedziana Góra. 
Przewodniczący Rafał Micigolski – mówi, że uchwała została omówiona na komisjach, czy 
są jakieś pytania? 
Brak pytań.  
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Marek Podsiadło odczytuje projekt uchwały.  
 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Miedziana 
Góra. 
Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (12) Marcin Karczewski, Sławomir Kozieł, Rafał Micigolski, Bożena Modrzejewska, 
Marek Podsiadło, Bogusław Sobczyk, Wiesław Tokar, Jarosław Wałek, Rafał Wiórek, Łukasz 
Woźniak, Bożena Wychowaniec, Anna Zapała-Śledź 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) Zdzisław Moćko, Dariusz Siwek 
NIEOBECNI (1) Jan Reczyński 
 
Przewodniczący Rafał Micigolski – stwierdza, że uchwała została przyjęta 

Uchwała nr LXI/428/2023 stanowi załącznik nr 18 do protokołu.  
 
 
21. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na 
ławnikowi do sądów powszechnych. 
 
Przewodniczący Rafał Micigolski – mówi, że uchwała została omówiona na komisjach, czy 
są jakieś pytania? 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Bogusław Sobczyk odczytuje projekt uchwały.  
 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie powołania Zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na ławnikowi 
do sądów powszechnych..  
Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (11) Marcin Karczewski, Sławomir Kozieł, Rafał Micigolski, Zdzisław Moćko, Bożena 
Modrzejewska, Marek Podsiadło, Bogusław Sobczyk, Wiesław Tokar, Rafał Wiórek, Bożena 
Wychowaniec, Anna Zapała-Śledź 
PRZECIW (1) Jarosław Wałek 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) Dariusz Siwek, Łukasz Woźniak 
NIEOBECNI (1) Jan Reczyński 
 

Przewodniczący Rafał Micigolski – stwierdza, że uchwała została przyjęta 

Uchwała nr LXI/429/2023 stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 
 
 
 



22. Podjęcie uchwały w sprawie zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego Policji 
informacji o kandydatach na ławników. 
 
Przewodniczący Rafał Micigolski – mówi, że uchwała została omówiona na komisjach, czy 
są jakieś pytania? 
Brak pytań.  
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Marek Podsiadło odczytuje projekt uchwały.  
 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego Policji informacji 
o kandydatach na ławników. 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (14) Marcin Karczewski, Sławomir Kozieł, Rafał Micigolski, Zdzisław Moćko, Bożena 
Modrzejewska, Marek Podsiadło, Dariusz Siwek, Bogusław Sobczyk, Wiesław Tokar, 
Jarosław Wałek, Rafał Wiórek, Łukasz Woźniak, Bożena Wychowaniec, Anna Zapała-Śledź 
NIEOBECNI (1) Jan Reczyński 
 

Przewodniczący Rafał Micigolski  – stwierdza, że uchwała została przyjęta 

Uchwała nr LXI/430/2023 stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 
 
 
Przewodniczący Rafał Micigolski – ogłasza 10 min przerwy. Po przerwie następuje 
stwierdzenie kworum. Na sesji obecnych jest 14 radnych.  

23. Raport o stanie gminy za 2022 rok: 
 
a) prezentacja „Raportu o stanie gminy Miedziana Góra za 2022 rok”, 
 
Wójt Gminy Damian Sławski – przedstawia raport o stanie gminy za 2022 rok w formie 
prezentacji multimedialnej. Poruszane są najważniejsze zagadnienia z roku poprzedniego, 
które są istotne z perspektywy mieszkańców gminy – stan finansów publicznych, realizowane 
inwestycje oraz projekty, realizacja zadań jednostek podległych tj. Gminna Biblioteka 
Publiczna, Gminny Ośrodek Pomocy Społeczne, Zakład Usług Komunalnych Sp. z o.o., 
Centrum Sportu, Turystyki i Rekreacji oraz szkoły i żłobek – Samorządowy Żłobek, Zespół 
Szkół w Kostomłotach Drugich, Szkoła Podstawowa w Ćmińsku i Szkoła Podstawowa 
w Porzeczu. 

b) debata nad raportem, 
Głos w debacie zabierają zgłoszeni:  

 mieszkaniec Tomasz Soczomski – mieszkaniec sołectwo Ciosowa (zgłoszenie stanowi 
załącznik nr 21a do protokołu)  

Głos zabiera radny Jarosław Wałek – mówi o błędach formalnych w raporcie o stanie gminy.  
 
 



 mieszkanka Sylwia Żak – mieszkanka msc. Ćmińsk Kościelny (zgłoszenie stanowi 
załącznik nr 21b do protokołu).  

Poruszony został m.in. temat projektu drogi ul. Wyrowce, temat zmian jednostkowych 
miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego, opracowywanie budżetu gminy 
i podejmowanie go przez radę w styczniu, funkcjonowanie Ośrodka Zdrowia w Ćmińsku,  

W dyskusji udział wzięli radni: Rafał Micigolski, Dariusz Siwek, Bożena Modrzejewska, 
Anna Zapała-Śledź, Łukasz Woźniak, Jarosław Wałek, Zdzisław Moćko, Bożena 
Wychowaniec, oraz Zastępca Wójta Piotr Buras, Wójt Gminy Damian Sławski,  

Radna Anna Zapała-Śledź – porusza kwestię dofinansowania z PROW-u na budowę dróg, 
innych naborów w celu otrzymania dofinansowania np. dojazd do pól. W temacie głos zabiera 
radny Zdzisław Moćko, Kier. Ref. RLKS Rafał Zajęcki, radny Marcin Karczewski.  

Poruszenie kwestii rowu na ul. Wyrowce – radny Łukasz Woźniak, Przewodniczący Rady 
Gminy Rafał Micigolski, Wójt Gminy Damian Sławski.  

 

 mieszkaniec Daniel Orzechowski – sołectwo Porzecze (zgłoszenie stanowi załącznik 
nr 21c do protokołu).  

Porusza kwestie rozwoju gminy za czasów Wójta Damiana Sławskiego. Wyraża uznanie 
względem wszystkich inwestycji i projektów, które mają miejsce w gminie w ostatnich latach. 
Porusza również temat anonimowej gazetki oraz braku rzetelności tego „pisemka”, jak 
również dopytuje o wysokość diet radnych ich nieobecności na posiedzeniach. Porusza 
również temat zebrań wiejskich i braku obecności radnych na zebraniach w sołectwie 
Porzecze. 

Głos zabiera Wójt Gminy Damian Sławski, radny Rafał Micigolski, radny Marcin 
Karczewski. 

 

 Mieszkanka Anna Jakubowska – sołectwo Porzecze -  (zgłoszenie stanowi załącznik 
nr 21d  do protokołu). 

Porusza kwestię otwartości wójta do mieszkańców, nieobecności radnego z Porzecza na 
zebraniach wiejskich, zgłoszenie do wykonania drogi przy ul. Złotej.  

Głos zabiera Wójt Gminy Damian Sławski, radny Marcin Karczewski, radna Anna Zapała-
Śledź, radny Zdzisław Moćko.  

 

 

 

 



 Pytania radnych ws. raportu o stanie gminy:  

Radny Marek Podsiadło – porusza kwestie: dot. remontu ul. Tęczowej, nie zostało 
powiedziane dlaczego tylko zostało to wykonane do połowy; dodatkowej lampy na 
ul. Działkowej,  

Radny Marcin Karczewski – porusza sprawę spotkań wójta z obecnymi mieszkańcami 
w Porzeczu; mówi, że gdyby nie on nie było by tej ul. Rubinowej;  

(Rozwinięcie wypowiedzi radnego Dariusza Siwek i udzielane odpowiedzi na skutek uwagi 
wniesionej do protokołu na sesji rady gminy w dn. 20 września 2023 r.)  
Radny Dariusz Siwek – pyta czy były prowadzone rozmowy gminy z ZGK, aby to oni 
wykonali rów (na ul. Wyrowce)?  
Prezes ZGK Sylwester Dudek – wcześniej były rozmowy ze strony gminy, ale ze względu na 
skomplikowaną sytuację i naszą ekipę, mówił, że jako zakład się tego nie podejmiemy. 
Jeszcze przed przetargami było przeznaczone 280 tys. zł.  Zakład nie chciał się tego podjąć bo 
nie ma kim i jak tego zrobić.  
Radny Dariusz Siwek -  porusza sprawę programu stypendialnego dla dzieci z sołectwa 
Tumlin – Wykień. 
Wójt Gminy Damian Sławski – wnosi aby radny zadał konkretne pytanie w powyższym 
temacie. Odpowiada, że program stypendialny Nadzieje Gminy Miedzianej Góry, jak to było 
mówione na wszystkich  poprzednich komisjach i sesjach realizowany jest w oparciu 
o obecnie obowiązujące przepisy, które mówią, że programem mogą być objęci uczniowie, 
którzy uczęszczają do szkoły na terenie podmiotu prowadzącego tj. Gminy Miedziana Góra. 
Prosi aby kierownik referatu RKLS poraz „enty” przedstawił sprawę na podstawie 
obowiązujących przepisów.  
Kier. RLKS Rafał Zajęcki – wyjaśnia, że lokalne programy utalentowanych uczniów opierają 
się na podstawie ustawy o prawie oświatowym. Była przeprowadzona kilka razy dyskusja na 
komisjach zanim był przygotowany ostateczny regulamin. Były pomysły przez ministerstwo 
aby zrezygnować z tego zapisu, co w przyszłości umożliwiło objęciem wsparcia uczniów po 
miejscu zamieszkania, a nie po miejscu pobierania nauki. Na tą chwilę taka poprawka nie 
została zaakceptowana. Program stypendialny musi funkcjonować w oparciu o przyjęte 
i obowiązujące  prawo.  
 Radny Dariusz Siwek – pyta o współpracę z gminą Zagnańsk, czy są jakieś spotkania? Czy 
jakoś z nią współpracujemy?  
Wójt Gminy Damian Sławski – współpraca z gminą Zagnańsk jak i z innymi gminami, które 
z nami graniczą odbywa się bardzo dobrze, jest to naturalne, że musimy ze sobą 
współpracować - część tych kwestii mamy wspólnych, ale też żeby przekazywać sobie 
wiedzę, informacje i konkretne rozwiązania z jednej gminy do drugiej. Przykładem dobrej 
współpracy jest gmina Strawczyn – przebudowana droga, która prowadziła do domostw 
naszej gminy, a była ona zlokalizowana na terenie gminy Strawczyn – udało się wypracować 
rozwiązanie. W temacie gminy Zagnańsk i wybudowania drogi  (ul. Grodowa) – temat jest 
rozważany – pojawił się pomysł projektów partnerskich – w nowej perspektywie mają być 
brane pod uwagę projekty partnerskie – takie rozmowy były prowadzone, że jeżeli będzie 
taka możliwość aby takie projekty realizować będziemy chcieli podjąć się tego. Ostatnie 
rozmowy odbyły się ok.  3 / 4 tyg. temu.  
Radny Dariusz Siwek – czy jako radni możemy w takich rozmowach uczestniczyć? Prosiłby 
abyśmy o takich spotkaniach byli powiadomieni. Porusza temat mostu na pograniczu gmin.  
Wójt Gminy odpowiada, że zawsze możecie. W tym temacie rozmowy nie były prowadzone, 
nie było bezpośrednio takiego wniosku oraz środków w budżecie Państwo nie 
zabezpieczyliście.  



Radny Dariusz Siwek -  pyta o inwestycję z Polskiego Ładu – jakie media (ul. Urocza) ile 
zostało zrobionych ONS? W raporcie jest zapis, że ONS są finansowane z Polskiego Ładu.  
Wójt Gminy – pyta na której stronie jest taki zapis, musi zobaczyć czy faktycznie jest tak 
zapisane, musi zobaczyć i się odniesie. W naborze Polski Ład na drogi została uwzględniona 
jedynie infrastruktura drogowa w zakresie jezdni, podbudowy i zjazdów do nieruchomości – 
tak też został przygotowany wniosek.  
Radny Dariusz Siwek -   był ciekawy bo było mówione, że nie możemy tego finansować 
(ONS) a tu jest zapis, że finansowanie z Polskiego Ładu – był bardzo zdziwiony. Poszuka 
zapisu w tej sprawie.  
Radny Dariusz Siwek -    jakie gmina działania podjęła, aby śmieci były jak najtańsze?  
Wójt Gminy – nie ma złotej recepty i konkretnych rozwiązań, które sprawią, że gospodarka 
odpadami będzie tańsza. Ilość śmieci rok do roku przybywa – jest to fakt niezaprzeczalny 
i rzecz, z którą ciężko walczyć. To co staramy się robić i  będziemy się starali robić – 
uczestniczymy w projekcie „Zielony Lider” w module, który dotyczy bezpośrednio 
gospodarki odpadami komunalnymi – to co się wyłania podczas tych warsztatów – samorządy 
wiele w tym zakresie zrobić nie mogą, jesteśmy bardzo mocno uwiązani zapisami ustawy – 
grono działań jakie możemy podjąć to są w większości w zakresie edukacji mieszkańców 
i dzieci m.in. edukacja jak robić zakupy aby tych odpadów było jak najmniej. Porównując 
stawki które obowiązują w naszej gminie do innych gmin – rozmawialiśmy z prezesem 
Zakładu Suchy Las – od 10 lat ta spółka realizuje odbiór i zagospodarowanie odpadów -  
stawka tam wynosi 33 zł. Koszty tych odpadów są bardzo duże i nawet rozwiązanie, że tego 
typu usługami zajmuje się gminna spółka nie wiele jest w stanie sprawić aby ceny tych 
odpadów były mniejsze. Nie mamy wpływu na ceny paliwa, nie mamy wpływu na to ile 
zarabiają pracownicy – pensje minimalne ciągle idą do góry, na to jaki jest cennik w Pomniku 
wpływu nie mamy – cennik często jest aktualizowany w górę. Każde elementy składowe 
odpadów stale rosną. Ciężko podjąć inne działania poza tymi działaniami edukacyjnymi oraz 
tymi jakie podjedliśmy tj. zmniejszenie częstotliwości. Jest to takie połowiczne działanie. 
W przypadku takich rozwiązań sprawiamy, że jakość świadczonych usług jest niższa. A cały 
czas chcemy aby jakość była na tym samym poziomie, a cena niższa.  
Radny Dariusz Siwek – mówi, że szukaliśmy rozwiązań na komisjach aby te śmieci były 
najtańsze. Te rozwiązania które zostały zaproponowane przez radnych w 2022 r. są powielone 
teraz. Na ostatniej komisji słyszał, że już jest efekt. Czy jest to efekt rozwiązań, które radni 
zaproponowali czy efekt rozwiązań zaproponowanych przez Wójta w 2023 r.?  
Zastępca Wójta Gminy Piotr Buras – odnosi się do zapisów w Raporcie o stanie Gminy – 
wykonanie wysięgników sieci przed budową dróg gminnych ze środków Polski Ład – zapis 
na str. 54.  
Radny Dariusz Siwek – jakie działania gmina podjęła, rozmowy w zakresie CPK – jako radni 
w żadnej nie uczestniczyliśmy – mimo próśb. Czy jako strona społeczna możemy się odnieść 
jeśli będzie wybrany jeden przebieg trasy?  
Wójt Gminy – jeszcze raz przekaże informacje, które już przed dwoma miesiącami 
przekazywał radnemu odnośnie planowanej inwestycji – takie rozmowy prowadzone były 
w roku ubiegłym – mówił, też że z taką inicjatywą wyszedł przedstawiciel spółki CPK, który 
został wyznaczony do kontaktu z naszą gminą i gminami sąsiednimi – inicjatywa wyszła ze 
strony przedstawiciela CPK aby w nim uczestniczył przedstawiciel urzędu gminy – organu 
wykonawczego. Spotkanie pierwsze miało miejsce w momencie gdy go nie było (wójta) tedy 
spotkał się z nim Zastępca Piotr Buras – ale przedstawiciel stwierdził, że dla niego konieczne 
jest spotkanie bezpośrednio z wójtem. Informacje były takie, że planują – obserwujemy to ale 
od tego momentu nie wiele się dzieje – zmianie niewiele uległo. Staramy się swoimi kanałami 
w postaci pism i w postaci tego co jest oficjalnie dostępne w CPK dowiadywać się. Było 
zobowiązanie, że na etapie projektowanego dokumentu w pierwszej fazie będzie wrysowane 



ok. 9 przebiegów linii kolejowej i one mają być docelowo uzgadniana nie tylko wójtem ale 
też z mieszkańcami w formie konsultacji społecznych. Założeniem było, że z tych 9 
wariantów w ramach konsultacji społecznych będzie zejście do jednego, który będzie 
społecznie akceptowalny. Wydźwięk społeczny  jest również bardzo ważny. Takie informacje 
były przekazywane. Na zebraniu w Tumlinie padł wniosek aby informacje o CPK 
zamieszczać na stronie gminy – odpowiadają na niego została na stronie utworzona zakładka, 
gdzie wszystkie pisma zostały zamieszczone – jest tam wgląd.  
Radny Dariusz Siwek – prosi o udostępnienie informacji publicznej o podjętych wszystkich 
działaniach związanych z CPK przez gminę do dnia dzisiejszego.  
Wójt Gminy prosi złożyć wniosek.  
Radny Dariusz Siwek – dodaje, że w dniu spotkania z przedstawicielem CPK była komisja, 
nie było możliwości powiadomienia radnych o tym? Prosi aby następnym razem jeżeli 
ktokolwiek pojawi się z CPK o to aby radni mogli w tmy uczestniczyć.  
Zastępca Wójta Gminy Piotr Buras – co do tamtego spotkania – odbyło się w godzinach 
przedpołudniowych, było one niespodziewane, nie było możliwości poinformowania.  
 
Radny Jarosław Wałek – mówi, że nieeleganckie jest aby organ wykonawczy rozliczał Radę 
Gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy ogłasza 5 min przerwy. 

Po przewie radny Jarosław Wałek kontynuuje wypowiedź. Mówi, że w raporcie w odniensieu 
do ul. Spacerowej i ul. Żytniej jest napisana nieprawda, gdyż nie wykonano oświetlenia tych 
ulic; na str. 28 kultura fizyczna – nie rozbudowano placu zabaw w Tumlinie – w raporcie 
odwrotny zapis; str. 53 – należy zwrócić uwagę – w porównaniu roku 2021 i 2022 wygląda 
niebezpiecznie – wystąpiło 2 razy więcej awarii dot. zatoru kanalizacji; chce wiedzieć jaka 
jest maksymalna moc przepustowości oczyszczalni; wraca do tematu odbioru odpadów 
komunalnych; porusza kwestię stypendium dla dzieci. 

Radny Łukasz Woźniak – przedstawia stanowisko Klubu Radnych „Wspólnie dla 
Mieszkańców” dot. udzielenia wotum zaufania dla Wójta Gminy Miedziana Góra (załącznik 
nr 22 do protokołu). Klub radnych rekomenduje udzielenie wotum zaufania Wójtowi Gminy 
Miedziana Góra Panu Damianowi Sławskiego. 

Odpowiedzi udziela Wójt Gminy Damian Sławski, Prezes ZGK Sylwester Dudek, Kier. Ref. 
RLKS Rafał Zajęcki, Zastępca Wójta Piotr Buras,  

Radna Anna Zapała-Śledź – mówi, że w raporcie opisano same sukcesy, zapomniano 
powiedzieć czego nie wykonano – zarośnięte chodniki, rowy niedrożne, o wodociągi 
mieszkanki proszą trzeci rok, na komisjach inwestycji objazdowych brakuje pana wójta; 
zabrakło dlaczego drobne inwestycji zostały wykonane w grudniu pod koniec roku, kiedy 
kosztowały o wiele więcej.  

Przewodniczący Rady Gminy ogłasza 5 min przerwy w związku z nieobecnością radnych, 
którzy są strażakami OSP Miedziana Góra i wyszli na sygnał akcji ratowniczo-gaśniczej. Po 
przerwie następuje stwierdzenie kworum.  
 

 

 



c) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania Wójtowi Gminy Miedziana 
Góra. 
 
Radca prawny Krzysztof Kudlicki przypomina, że uchwałę Rada Gminy podejmuje 
bezwzględną większością ustawowego składu. Niepodjęcie uchwały o udzieleniu wotum jest 
równoznaczne z uchwalą o nieudzieleniu wotum zaufania.  
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Marek Podsiadło odczytuje projekt uchwały.  

Głosowano w sprawie: 
podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania Wójtowi Gminy Miedziana Góra..  
Wyniki głosowania 
ZA: 4, PRZECIW: 10, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (4) Bogusław Sobczyk, Wiesław Tokar, Rafał Wiórek, Łukasz Woźniak 
PRZECIW (10) Marcin Karczewski, Sławomir Kozieł, Rafał Micigolski, Zdzisław Moćko, 
Bożena Modrzejewska, Marek Podsiadło, Dariusz Siwek, Jarosław Wałek, Bożena 
Wychowaniec, Anna Zapała-Śledź 
NIEOBECNI (1) Jan Reczyński 
Przewodniczący Rady Gminy Rafał Micigolski stwierdza, że wotum zaufania nie zostało 
udzielone.  

Uchwała nr LXI/431/2023 stanowi załącznik nr 23 do protokołu.  
 
 
24. Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Miedziana Góra za 2022 rok: 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 24 do protokołu.  
 
Radny Dariusz Siwek – pyta o wykonanie sieci kanalizacji etap 5 zad. 3 i zad 5- wysokość 
dofinansowania.  
Odpowiedzi udziela Skarbnik Gminy Justyna Bazak.  
 
a) zapoznanie z uchwałą II Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w 
Kielcach w sprawie opinii o sprawozdaniach z wykonania budżetu Gminy Miedziana 
Góra za 2022 rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego. (załącznik nr 24a do 
protokołu). 
Przewodniczący Rady Gminy Rafał Micigolski zapoznaje z opinią. Regionalna Izba 
Obrachunkowa w Kielcach pozytywnie opiniuje sprawozdanie z realizacji budżetu. 
 
b) zapoznanie z opinią Komisji Rewizyjnej do sprawozdania finansowego oraz 
sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2022 rok, (załącznik nr 24b do protokołu). 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Jarosław Wałek zapoznaje z opinią komisji.  

 
c) podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego 
wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Miedziana Góra za 2022 rok, 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Bogusław Sobczyk odczytuje projekt uchwały.  

 



Głosowano w sprawie: 
podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 
sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Miedziana Góra za 2022 rok,.  
Wyniki głosowania 
ZA: 4, PRZECIW: 10, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (4) Bogusław Sobczyk, Wiesław Tokar, Rafał Wiórek, Łukasz Woźniak 
PRZECIW (10) Marcin Karczewski, Sławomir Kozieł, Rafał Micigolski, Zdzisław Moćko, 
Bożena Modrzejewska, Marek Podsiadło, Dariusz Siwek, Jarosław Wałek, Bożena 
Wychowaniec, Anna Zapała-Śledź 
NIEOBECNI (1) Jan Reczyński 
Przewodniczący Rady Gminy Rafał Micigolski stwierdza, że uchwała nie została podjęta. 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 24c do protokołu) 
 

d) zapoznanie z uchwałą II Składu Orzekającego RIO w Kielcach dotyczącą opinii o 
wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium, (załącznik nr 24d do protokołu). 
 
Zastępca Wojta Piotr Buras odczytuje opinię. Regionalna Izba Obrachunkowa w Kielcach 
negatywnie opiniuje wniosek Komisji Rewizyjnej. 

 

e) wniosek Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy Miedziana 
Góra za 2022 rok, (załącznik nr 24e do protokołu). 
 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Jarosław Wałek mówi, że opinię RIO otrzymał w dniu 
dzisiejszym, w trakcie trwania sesji zwołał komisję, członkowie się z nią zapoznali i została 
podjęta decyzja – uchwała komisji rewizyjnej nr 5/2023. Zapoznaje z wnioskiem komisji 
rewizyjnej.  

Głos w sprawie zabiera Wójt Gminy Damian Sławski – który mówi, że opinia RIO w zakresie 
negatywnej opinii wniosku czy pozytywna opinia ws. sprawozdania jest najbardziej 
merytorycznym, obiektywnym i rzetelnym dokumentem, który ocenia stan naszej gminy, 
jednostki samorządu terytorialnego. Opinie te zostały przygotowane przez niezależne organy, 
które posiadają odpowiednie kwalifikacje i kompetencje w  tym zakresie. 

Do wypowiedzi wójta odnosi się radny Jarosław Wałek.  

Radny Rafał Wiórek – pyta jak głosowali poszczególni radni nad absolutorium.  

Radny Jarosław Wałek – przedstawia protokół z głosowania. Przewodniczący Rady Jarosław 
Wałek za nie udzieleniem, Wiceprzewodniczący Komisji Jan Reczyński – przeciw 
nieudzieleniu, Sławomir Kozieł – za, Zdzisław Moćko – za, Rafał Wiórek – przeciw.  

Wójt Gminy pyta radnego Sławomira Kozieł o uzasadnienie dlaczego głosował za 
nieudzielaniem absolutorium.  

Radny Sławomir Kozieł wyraża swoją opinię.  

 



Radny Rafał Wiórek odczytuje stanowisko Klubu radnych „Wspólnie dla Mieszkańców” 
(załącznik nr 25 do protokołu). Klub radnych rekomenduje udzielenie absolutorium z tytułu 
wykonania budżetu za 2022 rok Wójtowi Gminy Miedziana Góra Panu Damianowi 
Sławskiego. 

 
f) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Miedziana Góra absolutorium 
z tytułu wykonania budżetu Gminy Miedziana Góra za 2022 rok. 
 
Wiceprzewodniczący rady Gminy Marek Podsiadło odczytuje projekt uchwały.  
Głosowano w sprawie: 
podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Miedziana Góra absolutorium z 
tytułu wykonania budżetu Gminy Miedziana Góra za 2022 rok..  
Wyniki głosowania 
ZA: 3, PRZECIW: 11, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (3) Bogusław Sobczyk, Rafał Wiórek, Łukasz Woźniak 
PRZECIW (11) Marcin Karczewski, Sławomir Kozieł, Rafał Micigolski, Zdzisław Moćko, 
Bożena Modrzejewska, Marek Podsiadło, Dariusz Siwek, Wiesław Tokar, Jarosław Wałek, 
Bożena Wychowaniec, Anna Zapała-Śledź 
NIEOBECNI (1) Jan Reczyński 
 

W związku z pomyłkowym oddaniem głosu przez Radnego Wiesława Tokar nastąpiła 
reasumpcja głosowania.  

Głosowano w sprawie: 
podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Miedziana Góra absolutorium z 
tytułu wykonania budżetu Gminy Miedziana Góra za 2022 rok..  
Wyniki głosowania 
ZA: 4, PRZECIW: 10, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (4) Bogusław Sobczyk, Wiesław Tokar, Rafał Wiórek, Łukasz Woźniak 
PRZECIW (10) Marcin Karczewski, Sławomir Kozieł, Rafał Micigolski, Zdzisław Moćko, 
Bożena Modrzejewska, Marek Podsiadło, Dariusz Siwek, Jarosław Wałek, Bożena 
Wychowaniec, Anna Zapała-Śledź 
NIEOBECNI (1) Jan Reczyński 
 
Przewodniczący Rady Gminy Rafał Micigolski – uchwała nie została podjęta. (projekt 
stanowi załącznik nr 26 do protokołu) 

Zastępca Wójta Piotr Buras wraz z Sekretarz Gminy Wioletta Balicką jako przedstawiciele 
samorządu, Kierownicy Jednostek Organizacyjnych, Dyrektorki Szkół z terenu gminy oraz 
sołtys Wiesław Tokar przedstawiciel sołtysów składają podziękowania Panu Wójtowi.  

Wójt Gminy Damian Sławski dziękuje Skarbnik Gminy Justynie Bazak.  

Przewodniczący Rady Gminy Rafał Micigolski ogłasza 5 min przerwy. Po przerwie następuje 
stwierdzenie kworum. Na sesji obecnych jest  

 



25. Sprawy różne. 
 
1. Pismo Prezesa Sądu Okręgowego w Kielcach z dnia 26 kwietnia 2023 r. 
znak:Adm.510.4.2023 w sprawie liczby ławników, którzy powinni być wybrani przez radę. 
(załącznik nr 27 do protokołu) 

2. Pismo Krajowego Biura Wyborczego z dnia 258 kwietnia 2023 r. znak: DKC.5242.35.2023 
w sprawie dostosowania opisu granic okręgów wyborczych Gminy Miedziana Góra do stanu 
faktycznego. (załącznik nr 28 do protokołu) 

3. Pismo z dnia 22 maja 2023 r. Wodnego ratowniczego Pogotowania ratunkowego RP 
znak:0005/123/05/2023 (załącznik nr 29 do protokołu). 

4. Wyrok Wojewódzkiego Sądu RP w Kielcach z dnia 1 czerwca 2023 r. w sprawie 
stwierdzenia nieważności uchwały w całości – Nr XLV/310/22 z dnia 17 maja 2022 r. 
w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Miedziana Góra.  
(załącznik nr 30 do protokołu). 
 
 

26. Przyjęcie od radnych interpelacji na piśmie. 

 Radny Zdzisław Moćko – składa interpelacje w sprawie liczby mieszkańców, 
gospodarstw podłączonych do sieci kanalizacji. (załącznik nr 31 do protokołu). 

 Radny Jarosław Wałek – składa interpelacje dot. prenumeraty „Echa Dnia”. (załącznik nr 
32 do protokołu). 

 
27. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności za okres między sesjami. 
 
28. Zapytania i wolne wnioski. 
Mieszkaniec Daniel Orzechowski pyta dlaczego skoro wójt tak źle rządzi gminą nie zostało 
zwołane referendum.  

Mieszkaniec Tomasz Soczomski -  pyta się radnego Zdzisława Moćko – na jakiej podstawie 
przyjął wycenę dokumentacji projektowej chodnika na ul. Ciosowa, czy jest jakiś plan B w tej 
sytuacji, gdy oferta jest wyższa niż zabezpieczone pieniądze?  

Radny Marcin Karczewski – czy w zakładzie wielkopiecowym będzie częściej koszona trawa, 
stan jest jakby po jakiejś bitwie.  
- huta nadal jest niezabezpieczona - jak się posypie jeden łuk stracimy wizerunek, na którym 
gminie powinno zależeć.  
 
Radny Zdzisław Moćko – mówi, że filary/podpory mostu Porzecze/Ciosowa są stare, boi się 
ten most będzie zrobiony na sztukę.  

Radny Bogusław Sobczyk – pyta o złożony wniosek do Ministerstwa Sportu o rozbudowę 
boiska przy szkole, czy coś wiadomo w tej sprawie.  

Brak więcej  pytań.  
 



 
29. Zakończenie sesji. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Rafał Micigolski – w związku z wyczerpaniem porządku obrad 
podziękował obecnym oraz zamyka LXI Sesję Rady Gminy. 

 
 Przewodniczący 

Rada Gminy w Miedzianej Górze 

Rafał Micigolski 

 

 
Przygotował(a): Klaudia Misiewicz 

Sekretarz: Bożena Wychowaniec  

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  


